
Kooste päättäjätyöpajasta 

 

Joukko Sipoon kunnan päättäjiä osallistui 30.11.2022 uuden yleiskaavan käynnistämistä koskevaan 
työpajaan, jossa keräsimme näkemyksiä yleiskaavan tavoitteiden määrittelyn pohjaksi. Työpajaan osallistui 
yhteensä 20 päättäjää.  

Työpajassa katse suunnattiin aluksi yleiskaavan tavoitevuoden mukaisesti vuoteen 2050, ja tällöin 
pohdittiin niitä kehittämistoimenpiteitä, joilla tavoiteltu tulevaisuus saavutetaan. Esiin nousivat mm. 
monipuolinen asumistarjonta niin maaseutuympäristössä kuin taajamissakin. Elinkeinoelämän 
toimintaedellytyksiä Sipoossa tulisi edistää aktiivisesti yleiskaavan yhteydessä. Lisäksi päättäjät pohtivat 
uusien liikennepalveluiden tarjontamahdollisuuksia sekä autottoman elämäntavan asemaa 
tulevaisuudessa. Luonto ja saaristo ovat tulevaisuudenkin Sipoossa hyvin tärkeitä. Luonto- ja 
virkistysalueiden saavutettavuutta tulisi kehittää. Palveluverkon kehittämiseen toivottiin uudenlaista 
ajattelua. 

Työpajassa pohdittiin laajasti myös Sipoon nykyhetkeä ja Sipoon nykyisiä vahvuuksia. Sipoon 
vetovoimatekijöinä tunnistettiin muun muassa sijainti Helsingin läheisyydessä, työpaikka-alueet, yhtenäiset 
luontoalueet ja saaristo sekä elävä kulttuurinen identiteetti ja kyläkoulut. Samat tekijät lisättyinä hyvillä 
lähipalveluilla ja kohtuuhintaisella asumisella ovat myös pitovoimatekijöitä. Vahvistettaviksi voimavaroiksi 
tunnistettiin joukkoliikenteen ja alueiden saavutettavuuden kehittäminen, monipuolinen asuminen, 
työpaikkaomavaraisuuden kasvattaminen, kyläkoulujen säilyttäminen ja nuorten vapaa-ajanpalveluiden 
sekä omaleimaisen Sipoo-brändin kehittäminen. 

 

 

 

Sammanfattning av workshopen för beslutsfattare 

 

En grupp beslutsfattare i Sibbo kommun deltog i en workshop om inledandet av arbetet med den nya 
generalplanen 30.11.2022. I workshopen samlade vi in synpunkter som grund för fastställandet av målen 
för generalplanen. Sammanlagt 20 beslutsfattare deltog i workshopen.  

I workshopen riktades blicken först mot året 2050, målåret för generalplanen. Då diskuterades de 
utvecklingsåtgärder med vilka vi kan nå den eftersträvade framtiden. Saker som uppstod omfattar bl.a. ett 
mångsidigt utbud av bostäder såväl i landsbygden som i tätorterna. Verksamhetsförutsättningarna för 
näringslivet i Sibbo ska främjas aktivt i samband med generalplanen. Därutöver funderade beslutsfattarna 
på möjligheten att utvidga utbudet av nya trafiktjänster samt på den bilfria livsstilens ställning i framtiden. 
Naturen och skärgården är väldigt viktiga även i framtidens Sibbo. Tillgängligheten till natur- och 
rekreationsområden ska utvecklas. Deltagarna önskade ett nytt tänkesätt i utvecklingen av servicenätet. 

I workshopen funderade deltagarna även på Sibbos nuvarande situation och styrkor. Bland annat läget intill 
Helsingfors, arbetsplatsområdena, sammanhängande naturområdena och skärgården samt den livliga 
kulturella identiteten och byskolorna identifierades som Sibbos attraktionsfaktorer. Samma faktorer, 
tillsammans med bra lokala tjänster och ett förmånligt boende, kan också ses som hållkraftsfaktorer. Som 
de resurser som ska stärkas identifierade beslutsfattarna utvecklingen av kollektivtrafiken och 
tillgängligheten till områdena, ett mångsidigt boende, höjningen av självförsörjningsgraden i fråga om 
arbetsplatser, bevarandet av byskolorna och utvecklingen av fritidstjänsterna för ungdomar och Sibbos 
särpräglade varumärke. 




